
P R O T O K Ó Ł   Nr XXV/09 
 
z dwudziestej piątej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                  

17 listopada 2009 r.  w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  

=================================================================== 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1150. 

Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 

1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 

4. Pan Bogusław Sokalski  - Radca Prawny 
4. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  

5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . . . . .   -  36 
6. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . . . .   -    4  

 
 

PR Z E B I E G     O B R A D : 

                                        
Ad.pkt.1. 

 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając obrady 

przywitał radnych, zaproszonych gości, pracowników Urzędu Gminy oraz  

sołtysów.           
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił radnych o 

zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  Żadnych zmian 
i nowych propozycji tematycznych nie zgłaszano.  

Porządek dzienny obrad przyjęto w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 

6. INTERPELACJE  RADNYCH. 



7. Ustalenie ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego       
a) podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 

8.  Uchwalenie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
a) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od 

nieruchomości na 2010 rok.        
  9.  Ocena funkcjonowania szkół na terenie gminy Karniewo. 

    a) dyskusja.  
10. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach  

majątkowych radnych  i pracowników  samorządowych. 

 11. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Karniewo na 2009 rok. 
       a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na  2009 rok 

 12. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 13. Wolne wnioski i zapytania. 

   14. Zamknięcie obrad.    

 
Ad.pkt.3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do 

wglądu w biurze Rady jak również wyłożony przed rozpoczęciem obrad.   
Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokółu. Poprosił 

 o zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 

Radni  nie wnioskowali o odczytanie protokółu ani  nie zgłaszał żadnych 
uwag. Jednogłośnie przyjęli protokół z XXIV zwyczajnej sesji, odbytej w dniu                  

22 września 2009 roku.    
 
Ad.pkt.4. 

      
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności Wójta 

Gminy w okresie międzysesyjnym.   
 Jednocześnie Pan Stopa dodał, iż cieszy fakt, że wnioski składane o 

pozyskanie środków przechodzą ocenę formalną.  Wnioski są opracowywane przez 
naszych pracowników. Nikogo dodatkowo nie zatrudniamy.   
 Podpisaliśmy umowę na modernizacje drogi w Zarębach, ale cały czas pada 

deszcz, nie ma warunków do wykonanie tej pracy. Wykonawca wystąpił z pismem 
o przesunięcie terminu wykonania zadania do dnia 30 czerwca 2010 roku. 

Uważam, że powinniśmy na to wyrazić zgodę.  
 Przewodniczący Rady poinformował w tym punkcie, że otrzymał pismo od 
Pani Doktor Aliny Karczewskiej, które jest  skierowane do Wójta. 

Do przedstawionej przedmiotowej informacji uczestnicy obrad żadnych 
uwag nie wnosili.  

 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)   
         

 



Ad.pkt.5. 
         
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne informacje o 

działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  
 

 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty,   
Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iż komisja odbyła posiedzenie w dniu  

4 listopada  2009 r, na którym omawiano i analizowano materiały sesyjne w 
przedmiocie:  
- stawki podatków i opłat lokalnych na 2010 rok, 

- informacja o funkcjonowaniu szkół na terenie gminy Karniewo. 
 W posiedzeniu uczestniczyli dyrektorzy placówek oświatowych z terenu 

gminy Karniewo.  
 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu                    
i Finansów. Komisja odbyła posiedzenie w dniu 5 listopada 2009 roku, podobnie 

jak Komisja Zdrowia analizowano wszystkie materiały sesyjne. Pozytywnie 
oceniono propozycję ceny żyta do podatku rolnego na 2010 rok w wysokości 33 

zł/dt.,   Bez uwag przyjęto informację o funkcjonowaniu szkół na terenie gminy.   
 Do przedstawionych projektów uchwał żadnych uwag nie wnoszono. 

Komisja analizowała także informację o realizacji zdań inwestycyjnych  od 
początku br., stwierdzając, że poza drogą w Zarębach wykonano   

  Radny Andrzej Chełchowski  – Przewodniczący  Komisji Rolnictwa, Przemysłu 

i Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej – Komisja w dniu 
3 listopada  br. analizowała i opiniowała materiały będące przedmiotem obrad 

dzisiejszej sesji. Odnośnie ceny żyta komisja opowiedziała się za obniżeniem jej do 
wysokości 33 zł za 1 decytonę. Pozytywnie zaopiniowano wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.  Projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie. 

Analizowano również informację o funkcjonowaniu Gminnej Spółki Wodnej 
w Karniewie. Tu stwierdzono, że największym problemem jest brak ludzi do pracy, 

a raczej w ich pozyskaniu.  
      

Ad.pkt.6. 
   
 Radny Andrzej Chełchowski – radny ze wsi Chełchy Klimki: 

1. słyszałem w programie telewizyjnym, że upływa termin składania wniosków 
przez szkoły o dostawę owoców do szkół.  Chciałem zapytać czy szkoły z terenu 

naszej gminy wystąpiły z takimi wnioskami?. 
2. W terenie słyszy się informację, ze przy ośrodku zdrowia zostały wydzielone i 

sprzedane działki budowlane.  Czy taka transakcja była wykonana czy też nie? 

 
  Radny Michał Jasiński – radny wsi Łukowo. Czy jest kupiec na szkołę w 

Łukowie, bo już ktoś ten budynek oglądał i podobne chce zakupić całość.  



 Radny Jasiński złożył na ręce Przewodniczącego interpelację na piśmie w 
sprawie założenia jednej lampy oświetlenia ulicznego przy posesji P. Szlaskiego we 
wsi Łukowo.  

 Radna Jadwiga Witkowska nawiązując do tematu remontu dróg  – 
proponowała by w przyszłym roku pomyśleć gdzie robić i co robić. Może 

zaczniemy łączyć te odcinki dróg które są już zrobione i pozostały niewielkie 
odległości do ich połączenia.  My dyskutujemy na komisjach o wielu sprawach ale 

sołtysi i mieszkańcy winni się o wszystkim dowiedzieć.  Trzeba pomyśleć o tych 
małych odcinkach na terenie całej gminy.   
 

Ad.pkt.7. 
  

Otrzymaliście Państwo Radni projekt uchwały, który był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach problemowych komisji Rady  – powiedział radny 
Grzegorz Wawrzonkowski. Czy są jakieś uwagi?.  

  Ponieważ nikt z radnych nie zabierał głosu – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 

 Radni 13 głosami „za” przy dwóch „ wstrzymującym się” podjęli uchwałę   
Nr XXV/140/09 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego. w brzmieniu załącznika nr 2 do protokołu.   
 
Ad.pkt.8. 

 
 Zgodnie z propozycją Przewodniczącego Rady Pan Józef Stopa poinformował 

uczestników posiedzenia, że proponuje obniżenie ceny od 1 m2 powierzchni 
gruntów z 20 groszy do 15 groszy. Wszystkie pozostałe stawki są proponowane                 
w dotychczasowych wysokościach.  

Nie proponujemy zmiany stawek podatków od środków transportowych.  Będą 
obowiązywały w wysokościach jak w 2009 roku.  

 Nikt z radnych nie zabierał głosu w sprawie przedstawionego projektu 
uchwały.  Radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 

 Radni 15 głosami „za” podjęli uchwalę Nr XXV/141/09 w sprawie określenia 
wysokości stawek  podatku od nieruchomości na 2010 rok, w brzmieniu załącznika 
nr  3 do protokołu.   

 
Ad.pkt.9 

 
Otrzymaliście Państwo Radni bardzo szczegółową informacje                                   

o funkcjonowaniu szkół na terenie naszej gminy – mówił Przewodniczący Rady.     

Rada jednogłośnie przyjęła informację o funkcjonowaniu szkół na terenie 
gminy Karniewo  do zatwierdzającej wiadomości, w brzmieniu załącznika Nr 4 do 

protokołu.  
   

 



Ad.pkt.10 
 
 Informację o  oświadczeniach majątkowych za 2008 rok  złożonych przez 

radnych i pracowników  samorządowych przedstawili Przewodniczący Rady Gminy 
i Wójt Gminy. 

 Żadnych uwag nie wnoszono. Informację przyjęto jednogłośnie .– do 
zatwierdzającej wiadomości. 

 (informacje stanowią  załączniki  nr 5 i 6 do protokółu)  
 
Ad.pkt.11 

 
 Zmiany w uchwale budżetowej nie powodują zwiększenia ogólnej kwoty 

budżetu – mówił radny Grzegorz Wawrzonkowski.  Są to tylko przeniesienia 
między działami , czy rozdziałami. Te zmiany były omawiane na posiedzeniach 
komisji rady.  

 Ponieważ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy  w głosowaniu jawnym podjęła jednogłośnie (15 głosami „za”) 
uchwałę  Nr XXV/142/09  w sprawie   zmiany uchwały budżetowej na  2009 rok, 

stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.pkt.12.    

  Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje powiedział m. innymi: 

-  Remonty dróg i ich utwardzanie. Rok przyszły będzie skazany na realizację 
programu w tym zakresie, przyjętego na początku kadencji. Nie ma problemu 
przyjęcia takich zadań do budżetu, ale wówczas nie będzie wykonany przyjęty 

plan. Połączenie niektórych odcinków na  pewno byłoby dobre, tylko skąd wziąć 
środki i który odcinek robić.  

-  czy jest kupiec na budynek po szkole w Łukowie. Jest kupiec. My nie możemy 
rozwiązać umowy najmu lokalu na czas określony. W niedługim czasie 

wyprowadza się rodzina zajmująca lokal na górze. Będzie stało pustkami i musi 
być ogrzewane. Kto za to zapłaci. Obecnie wynajęliśmy 1 mieszkanie rodzinie z 
Krzemienia, ale były uzgodnienia, ze na okres 10 miesięcy. Nabywca chciałby 

kupić cały budynek ale bez lokatorów. Jedna z rodzin chce zakupić sobie 
mieszkanie. Może ten problem jakoś się rozwiąże. Myślę, że jak się uda, to 

sprawę sprzedaży budynku załatwimy w roku 2010.  
-  wokół budynku ośrodka zdrowia narastało dużo spraw. My ten budynek mamy 

dopiero od dwóch lat. Dzisiaj jesteśmy wrogami publicznymi nr 1 bo nie 

możemy nic zrobić. Występowaliśmy do dzierżawcy o rozwiązanie umowy, ale 
to nie zwalnia P. Doktor od płacenia czynszu. W zawartej umowie jest zapis, że 

jeżeli ktoś nie płaci przez dwa okresy, to umowa może być rozwiązana. Jeżeli 
nadal nie będzie opłaty wystąpimy z pismem o rozwiązanie umowy z dniem 1 

grudnia 2009 r. Nie będę udział odpowiedzi na pismo, które nie jest meritum 



spraw. Nieprawdą jest, że sprzedano działki. Zbywać mienie i nabywać mienie 
może tylko i wyłącznie Rada Gminy. Nie było przecież takiej uchwały, nie było 
takiej myśli. Jest to ładny kawałek ziemi, trzeba będzie to po prostu 

wykorzystać. Nic nie zostało sprzedane.  
  Zgodnie z propozycją Pana Wójta odpowiedzi na interpelację dotyczącą 

owoców w szkole udzielił Pan Jan Mordwińskie – Dyrektor Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Karniewie.  

 Z wypowiedzi Pana Mordwińskiego wynikało, że nie jest to tak prosta sprawa. 
Szkoła Podstawowa w Karniewie została zgłoszona. Ten program proponuje nam 
rozdawanie owoców dzieciom w klasach 1-3. Lista powiatowa dostawców jest 

ogłoszona na stronie internetowej ARiMR. Nie każdy jednak może takie umowy 
zawrzeć. W praktyce nie jest to takie łatwe, jak się mówi w telewizji.  

  Radny Andrzej Chełchowski podziękował za udzielenie wyjaśnień przez Pana 
Dyrektora Zespołu.  
   

  Interpelanci nie żądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  
 

Ad.pkt.13.    
   

 Pan Andrzej Rosa – pracownik Powiatowego Zespołu Doradców w  
 Makowie  Mazowieckim poinformował o szkoleniach dla rolników, które będą 
przeprowadzone w dniach 19 i 26 listopada br. w sali Urzędu Gminy Karniewo.  

 Pan Wójt poinformował uczestników obrad, że jest już ogłoszony przetarg 
na wykonanie drenacji w ramach zadania Węgrzynowo V w ramach którego będą 

wykonane Chełchy Kmiece i Malechy.  
 Złożyłam pismo do Pana Przewodniczącego Rady – powiedziała Pani Alina 
Karczewska , Kierownik poradni rodzinnej „ZDROWIE” w Karniewie . Jest to list 

otwarty i miałabym prośbę, by jego treść była odczytana na sesji.  
 Przewodniczący Rady odczytał treść pisma Doktor Karczewskiej.  

 (pismo stanowi zał. nr 8 do protokołu).  
 Po wysłuchaniu tego pismo – wyjaśniał Pan Wójt, ja nie widzę problemu. Nie 

będą się tłumaczył, nie chcę by były wyciągane jakieś nieprzyjemne sprawy. Na 
każdym posiedzeniu Komisji jak i poprzednich sesjach wypowiadałem się na temat 
dzierżawy ośrodka zdrowia.  

 Jak mówiłem wielokrotnie – stwierdził radny Grzegorz Wawrzonkowski , nikt 
z radnych nie jest przeciwko Pani Doktor Karczewskiej ale każdy z radnych musi 

dbać o to by wygląd tego budynku był właściwy.  
 Danie Pani wypowiedzenia, nie zwalnia z opłat – wyjaśniał Pan Stopa. Ja nie 
odpowiadam, za to co pisze redaktor w gazecie. To jest majątek gminy i my 

musimy o niego dbać. W umowie wyraźnie pisze, że po nieopłaceniu przez dwa 
miesiące umowa może być rozwiązana bez wypowiedzenia, w trybie 

natychmiastowym. Nikt z nas się nie interesuje że jest stomatolog, który nie płaci 
nam za wynajem pomieszczenia. Kwotę czynszu za ośrodek  Pani Sama 

zadeklarowała. Ja nawet w tym nie uczestniczyłem.  



 
 Była podjęta decyzja o remoncie ośrodka zdrowia – mówił Przewodniczący 
Rady. Okazuje się, że uchwała Rady nie będzie wykonana. Rozbieżność zdań jest 

tak wielka. Pani każdorazowo była zapraszana na sesję Rady.  
 Otrzymała Pani od nas pomoc – stwierdziła radna Dorota Grabowska. 

Głosowaliśmy za Panią. Mam teraz pytanie – czego Pani od nas teraz oczekuje?. 
Trzeba było przewidzieć pewne sytuacje.  

 Wiem z konkretnych źródeł, że stomatolog płaci Pani czynsz a nie do 
budżetu gminy -  mówił radny Wawrzonkowski.  
 My nie podpisywaliśmy umowy z żadnym stomatologiem – powiedział Pan 

Stopa. Jestem odpowiedzialny za majątek gminy i muszę o to dbać.  
 Zdaniem Przewodniczącego Rady czynsz za dzierżawę obiektu musi być 

płacony.  
 Pan Bogusław Sokalski – Radca Prawny wyjaśnił, że umowa ulega 
rozwiązaniu z dniem 30 listopada 2009 rok. To jest wszystko zgodne z prawem.  

  
Ad.pkt.14.    

    
Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 

wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
           
       
                           Przewodniczący Rady Gminy  
                            mgr Grzegorz Wawrzonkowski   
       
Protokółowała :                         
 
Inspektor ds. organizacyjnych            
(-) Danuta Michalska           
 

 
 
 

 
 

 


